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Светла Стефанова

УВАЖАЕМИ КОЛЕГИ, ДРАГИ ВЪЗПИТАНИЦИ И 
РОДИТЕЛИ НА ЧСУ "ДРУЖБА"

Щастлива съм, че мога да Ви представя една страхотна 
инициатива, дело изцяло на нашите прекрасни ученици - 
издаването на училищния вестник . В него ще бъдат отразявани 
дейности, любопитни факти от училищния живот, като по 
този начин се дава възможност за изява на учениците, които 
обичат изкуството на словото . Гордея се с креативността на 
нашите ученици и с ентусиазма им сами да създават текстове, 
да излагат лична позиция и да разказват за събития чрез 
собственото си възприятие и усещане . Това показва също и 
как учениците от ЧСУ "ДРУЖБА" - София, виждат училището 
през призмата на техните принципи и идеали . За нас, като 
ръководство, това е изключително важно, защото една от 
многото ни задачи е учениците да са щастливи в нашето 
училище . Лично за мен наличието на училищния вестник 
спомага много за активността на учениците и тяхното развитие . 
Възможността да се "търсят" новини, да се интерпретират, да 
се създава съдържание е много полезна активност за тях . Не на 
последно място е и изграждането на организаторски и лидерски 
умения . За да се издава училищен вестник, е необходима много 
добра организация между самите ученици, които участват във 
формиране на съдържанието . Като директор на училище, което 
с решение на Министерството на образованието е Иновативно в 
сферата на личностното развитие, съм изключително щастлива 
от факта, че наши ученици са поели толкова важна и отговорна 
задача, а именно - създаването на училищен вестник .
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конферентната зала за 
секунди

Коледното тържество в 
ЧСУ „Дружба“ напълни 
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П оследният учебен 
ден за 2022 година беше 
изпълнен с много щастливи 
моменти, приятни изненади и 
незабравими преживявания . 
Рано сутрин на 23 декември 2022 
г . училището отвори широко 
врати, за да приветства малки 
и големи, дошли да се насладят 
на Коледното тържество и да 
почувстват семейния уют в 
училищната обстановка .

Още преди началото 
на тържеството, докато 
изпълнителите се подготвяха 
за участията си, родителите им 
чакаха нетърпеливо пред вратите 
на залата . На сцената водещите 
Памела Васева от 9 . клас и Елиз 
Куршун от 7 . клас приветстваха 
зрителите и ги понесоха в 
приключение, целящо да намери 
ключа . За да намерят ключа 
към щастието, учителите бяха 
подготвили предизвикателства, 
които показаха, че щастието 
не е материална придобивка, а 
преживяване . 

Предизвикателствата варираха 
от танци и песни до изпълнения 
на пиано и разиграване на скеч . 
На сцената всички участници 
запазиха хладнокръвие и се 
представиха по най-добрия 
възможен начин . 

Първокласниците на училището 
с уверена крачка направиха своя 
дебют на сцената, спечелвайки 
аплодисментите на публиката . 

Втори и трети клас очароваха 
всички присъстващи с песни и 
танци, а пък представителите 
на 4б клас показаха, че Коледа 
може да се празнува и в 
рокендролен дух . „Направете 
така, че всеки ден да е Коледа“ 
,беше предизвикателство, което 
4а клас приеха и изпълниха 
успешно . Клубовете „Латино 
танци“, „Балет“ и „Хип-
хоп“ също се включиха в 
концерта, като децата показаха 
истински професионализъм . 
От прогимназиален етап 
пети и шести клас показаха 
танцови и певчески умения, 
както и артистични заложби . 
Отличавайки се от останалите 
изпълнения, новодошлите в 
гимназиален етап осмокласници 
изиграха пиеса на английски 
език . В главните роли: Дядо 
Коледа- Ефе, Госпожа Коледа- 
Медина, разказвач- Ема, и 
елфите- Енши, Габриела и 
Берра . Зад кулисите помощници 
бяха Еюб, Богдан и Крис . На 
предпоследно място единадесети 
и дванадесети клас изпълниха      
п р е д и з в и к а т е л с т в о т о 
„Изиграйте български народен 
танц" . За финал всички 
участници се събраха на сцената 
и откриха, че ключът към 
щастието се крие в моментите, 
когато сме сплотени и заедно .

Алейна Б .

конферентната зала за 
секунди
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За организационната част 
отговорност пое Нермин 
Карамолла (бивш заместник-
председател на УС) . Садък 
Чавдаров и Ема Мушович 
(представители на 9-и  и 
8-ми клас в УС) са част 
от доброволците, които 
поддържаха доброто 
настроение сред домакини 
и гости и помогнаха за 
реализиране на събитието . 
На конференцията бяха 
представени креативни и 
оригинални идеи, а начинът им 
за осъществяване и резултатите 
им бяха дискутирани сред 
публиката и презентаторите . 

На 07 .11 .2022 г . училището 
ни изпрати своите гости, а 
ученическият ни съвет се сдоби 
с нови идеи, очакващи да бъдат 
осъществени . 
  

На 05 .11 .2022 г . „Дружба“-
София, стана домакин на 
двудневна конференция, в която 
представители на ученическите 
съвети от Молдова и Румъния 
взеха участие . Събитието има 
за цел да осъществи обмен 
на идеи между учениците и 
да подпомогне развитието на 
ученическите самоинициативи . 

ICHB, Scoala Spectrum, 
ICHC, Liceul Teoretic Ori-
zont и ЧСУ „Дружба“-
Пловдив, са училищата, 
които ни гостуваха . Ученици, 
преподаватели и директори 
имаха възможността не само да 
участват в конференцията, но и 
да се докоснат до българското 
минало и настояще . Центърът 
на София запозна гостите ни 
с многовековната история 
на града и в същото време ги 
впечатли с архитектурния си 
чар . 

Ученическият парламент (УП) 
е организация, гарантираща 
ученическото самоуправление . 
В УП участват председателите 
и заместник-председателите на 
класовете от 8 . до 11 . клас .  
В началото на всяка учебна 
година всеки клас гласува за 
хората, които представляват 
класа им  в УП . 

ЧСУ "ДРУЖБА"- СОФИЯ, 
ПОСРЕЩНА УЧЕНИЧЕСКИ 

СЪВЕТИ ОТ МОЛДОВА И 
РУМЪНИЯ 

Алейна Б .



Игра за 
опознаване на 
представителите 
на ученическите 
парламенти
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Представяне на 
групови проекти 

на тема "Развитие 
на ученическите 

парламенти"  .



"Коледният базар 
беше много добре 
организиран .   
Радвам се, 
че подобни 
инициативи биват 
осъществявани в 
нашето училище ."
Юлияна 
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"Коледният базар беше много 
приятен . Хареса ми, че всички бяхме 

заедно и успяхме да помогнем на 
нуждаещ се ." 

Халиме Х .



Алейна Б .
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"Благотворителността е отлична основа за постройка на 
каквото и да било"

                                                    Луиза Мей Олкът

КОЛЕДНИЯТ БАЗАР 
СЪБРА РЕКОРДНИТЕ        
3 437 ЛЕВА И 1 119 ОТ 

КУТИЯТА ЗА ПОМОЩ 

К акто тра дицията 
повелява, и тази година 
д в а н а д е с е т о к л а с н и ц и т е 
организираха коледен базар, а 
събраните средства бяха дарени 
в полза на Елена Маркова . 

Елена Маркова е на 18 години от 
гр . Гоце Делчев . Момичето учи 
в ПМГ и страда от апластична 
анемия . За лечението ѝ е нужна 
трансплантация на костен 
мозък, като само лекарствата са 
за 20 000 лева . С Елена контакт 
поддържа Айсел Пилева 
(ученичка от 12 . клас) и точно 
тя уведомява своите съученици 
за състоянието на момичето, а 
не след дълго е взето решение 
средствата от коледния базар 
да се дарят за операция . 
На 19 декември ,рано 
сутрин, започнаха първите 
приготовления . За отрицателно 
време лавката в училището се 
превърна в място, приканващо 
своите посетители да отделят 
от времето си и да разгледат 
предложенията на базара . 

За разлика от предходни години, 
тази година коледният базар 
се проведе два поредни дни, а 
в него, освен организаторите 
от 12 . клас, участие взеха 
родители, ученици и учители . 
На базара бяха представени 
голяма разновидност от храни, 
ръчно изработени украси и 
картички, направено на място 
турско кафе или турски чай и 
рисуване с къна . 

От началото на декември месец 
в училището бяха поставени 
кутии, в които хора, желаещи 
да дарят средства за каузата, да 
могат да го направят, без да се 
налага да присъстват на базара . 
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Добродетел - дадена 
положителна характеристика, 
смятана за морално 
(изключително) добра и поради 
това ценена като фундамент, 
като принцип и като добра в 
морален аспект черта, както и 
морално действие ."

Повечето от нас са добре 
запознати с речниковото 
значение на тази дума, но каква 
част от болшинството разбират
същността й е отделен въпрос, 
чийто отговор откриваме 
сами . . .

Надявам се да ви зарадват 
новините, че ЧСУ "Дружба" 
активно се старае да обучава 
своите ученици на нейното

В какво се крие величието на човека? 
-В добродетелите, които той е развил .

В ТЪРСЕНЕ НА 
ДОБРОДЕТЕЛИ

истинско значение и как могат 
да включват добродетели в 
ежедневието си . Пример за 
дейността на училището са
неговите участия в 
годишните форуми за 
деня на толерантността, 
благотворителни футболни 
мачове, базари, обучение
на учители за добродетели и 
още много други . Не само това, 
но тазгодишната тема на месеца 
бе именно "Добродетели" .
Досега са разгледани множество 
от тях - уважение, отговорност, 
честност . Класовете поемат 
инициатива, като отговарят
на анкети, подготвени от 
класните ръководители, 
включват се в благородни каузи,

организирани в училище, 
а и прилагат наученото в 
ежедневието си . 

Благодарение на добродетелите 
ние допринасяме за 
благоприятното развитие не 
само на самите себе си, но и на
обществото като цяло . 
Един човек, който вижда 
добродетелите на хората, той ще 
ги прояви . С придобиването на 
добродетели ние се извисяваме 
и ставаме независими от 
обстоятелства на света, в който 
се намираме, ние се свързваме
със света около нас и го 
приемаме и му се наслаждаваме 
такъв, какъвто е .

Човек често не разбира смисъла 
на добродетелите и защо трябва 
да се спазват . Изкушен от 
възможностите на средата, той 
възприема добродетелите като 
бариери пред постигането на 
дадени цели и желания . Но това 
в никакъв случай не е истина . 
Добродетелите не са бариери, а 
всъщност са отправна точка за 
моралното развитие на всеки .

Накрая може да се обобщи, че 
да притежаваш добродетели 
е една от най-висшите 
ценности . Когато нашите деца 
биват възпитавани в тях, ние 
изграждаме едно по-светло 
и сигурно бъдеще . Търсете 
добродетели у хората, както 
търсите скъпоценни камъни 
в земята . Колкото по-големи 
добродетели намерите, толкова 
и вие ставате по-богати .

Селин А .
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Обучение на учителите 
за добродетели 
е реализирано 
от Фондация 
"Благотворител" и е 
озаглавено „Стратегии 
за изграждане на 
характера и на 
подкрепяща среда на 
училище“ .

Ден на културите в 
ЧСУ "Дружба"

Ръчно направени 
къщички за птици
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“ В началото на тази учебна година 
не намирах нищо отличително в тях . 
Беше ми странно, че имам друг клас 
и във всеки от учениците се опитвах 

да намеря прилика с предишните 
си . С течение на времето ги 

опознах и открих във всеки от тях 
различни качества . Те се отличават 

основно с буйния си характер и 
непринуденост . Часовете с тях 

никога не са скучни, тъй като имат 
чувство за хумор . И винаги са готови 

да те вкарат в някоя беля, ей така - 
без да искат . Но все пак това е само 

началото и предстои да открием още 
много неща един за друг .”

Попитахме г-жа Камелия Христова с какво 
мисли, че се отличава нейният клас от другите, 
а отговорът беше: Януари месец в рубриката 

“Моят клас” ще представим 
8 клас . За тази цел зададохме 
няколко въпроса на учениците:

Кой е отговорник на класа?
- Отговорник на класа е Богдан 
Белинов Димитров . Неговите 
хобита са да играе видео игри 
и да гледа сериали . Би искал 
някой ден да работи като 
каскадьор . Интересен факт за 
него е ,че може да жонглира .
Кои са председатели на класа?
- Председатели на класа са 
Габриела Манчева и Ема 
Мушович . Габи харесва да 
излиза с приятели и да гледа 
филми, от друга страна, 
Ема обича да чете и рисува . 
Мечтаната професия на Ема 
е да преподава aнглийска 
литература в университет, 
а на Габи- да бъде актриса . 
Интересен факт за Ема е, че има  
котки , а за Габи- че обича да 
пише .
Какви са главните интереси на 
класа?
-Учениците, които питахме, 
казват, че нещо общо за всички 
в класа е, че харесват да играят 
видео игри или да гледат 
филми/сериали .
Мнението на учениците за 
първата година в гимназията?
- Ема казва, че тепърва свиква 
с новия клас и че старият ѝ 
липсва; Медина мисли, че ЧСУ 
“Дружба” ѝ дава възможност да 
развие уменията си и да обогати 
познанията си .
 Мнението, което споделят 
всички е, че отношението на 
учителите вече е по-сериозно . 
Смятат, че учителите вече се 
отнасят с тях като с възрастни 
хора .    

МОЯТ КЛАС 

Ева Д .



По време на ваканционните 
дни всеки от нас си прекара 
почивката или в уюта на 
своя дом, или на почивка из 
екзотични държави . Това ни 
подбуди към следния въпрос: 
"Къде бихте искали да ходите 
на екскурзия?"
Сред най-желаните места за 
посещение извън България  
бяха Румъния и Китай, а от 
българските градове основният 
избор беше Банско, Велико 
Търново и Велинград . 
Решихме да дадем пълна 
свобода на учениците, като 
оставим въпрос с отворен 
отговор . За наша изненада 
получихме изключителен брой 
впечатляващи и хумористични 
избори за това  от какви 
великолепни обстановки 
нашите ученици биха искали да 
бъдат част . Един такъв отговор 
бе Луната . 
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Училищният вестник "Под 
лупа" имаше иновативната 
идея да бъде отпратена анкета 
към учениците от гимназиален 
и прогимназиален етап на 
ЧСУ "Дружба" .

Анкетата съдържаше следните 
въпроси:

Първоначалният въпрос цели 
да получи обратна връзка 
и впечатленията на всички 
посетители коледния базар . 
Нашите скъпи преподаватели 
и възпитаници положиха 
огромни усилия и старания 
за неговата организация, за 
това мнението на останалите 
би играло огромна роля 
за потвърждаването хем 
на техния труд, хем за 
подобрения и новости, които 
биха могли да бъдат добавени 
в бъдеще .
А ето ги и резултатите:

Следващият въпрос  бе 
свързан с една много актуална 
тема за всички любители на 
спорта (дори и да не  сте такива, 
това не е събитие, което 
бихте могли да пропуснете), 
а именно - световното 
първенство по футбол през 
2022г . Повечето от нас бурно 
посрещнаха откриването на 
новата футболна приказка, 
като някой ученици се 
престрашиха да носят 
облекло, репрезентиращо 
държавата, която подкрепят . 
Ние дадохме шанс и на 
останалите ученици да изявят 
своята подкрепа чрез отговор 
на втория въпрос от анкетата- 
"За кого бяхте на световното 
първенство по футбол?" . 
От гласувалите 37 .5% 
споделят, че са подкрепяли 
Аржентина, а само 18 .8%- 
Франция . Останалите 43 .7% 
имат разногласия при избора 
си на фаворит . 

АНКЕТИ И 
СТАТИСТИКИ

Като за блестящ завършък на 
нашата анкета зададохме един 
доста скандален и провокиращ 
въпрос . Ние сме сигурни, 
че възпитаниците на ЧСУ 
"Дружба" изгарят от желание 
да разберат окончателните 
резултати от това, кой/
коя е гордо заслужилият/
заслужилата титлата "Учител 
на месеца" .

Барабани, моля!
 . . . .
Нашата победителка е 
великолепната г-жа Камелия 
Христова! Поздравления! 
Със сигурност е достойно 
извоювала тази чест не само 
чрез нейния многогодишен 
стаж и усилия за иновативно 
преподаване, а и чрез нейния 
отличителен хумор, характер 
и човещина . Това са малко от 
многото черти, изиграли главна 
роля в това да бъде избрана за 
тази позиция!
Същото се отнася и за всички 
останали учители в ЧСУ 
"Дружба" . Те заслужават 
поздравления за това, че 
подкрепят своите ученици 
и извършват ролята си на 
ментори повече от добре!

Севил  Г .
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си подобаващо, са Алейна 
Башова и Веселин Танчев от 
Xl клас . И двамата тренират в 
клуб “ Херея” и резултатите са 
очевидно положителни .
 Алейна постига 1-во място Б 
клас на държавното първенство 
по таекуондо, както и два пъти 
2-ро място А клас в Своге и 2-ро 
място А клас в Рlovdiv open . Има 
и две трети места - 3-то място 
А клас в Горна Малина и  3-то 
място Б клас в Сърбия, Ниш . 
  
 Веселин също има похвални 
отличия:
Държавно първенство 1-во 
място +73 кг . Милениум 
Оупън (Вршац,Сърбия)1-во 
място -73кг . Скопие Оупън 
(Скопие,Македония)2-ро място 
-73кг .
Астерикс Къп (Ниш,Сърбия) 
1-во място -73кг .
Ту рнир Олимпийски 
Таекуондо таланти (Горна 
Малина,България)1-во място 
-73кг . 
Своге къп(Своге,България)3-
то място -68кг . Херея    
Оупън(София,България)2-
ро място -73кг . Един от най-
скорошните поводи за гордост е 
победата на мъжкия волейболен 
отбор на ЧСУ “Дружба” - 
София, спечелил районното 
първенство по волейбол за 
юноши за район “Връбница”  . 

 Учебната година едва сега 
започна, но доста ученици и 
учители вече са доволни от 
постигнатите успехи . Дано и в 
следващата календарна година 
броят на отличията да остане 
същият . 

Йоана  Т .

за финалния рунд, в който 
трябва да създаде дигитално 
портфолио и да обобщи проекта 
си . Печели златен медал и се 
явява на състезание, свързано 
с firSTep - International Green-
wich Olympiad, където печели и 
бронзов медал . 

Teeneagle, което е друго 
състезание по английски език, 
където се проверяват знания по 
зададени теми - филм и книга 
според възрастова категория, 
се провежда в два кръга . 
Възпитаниците на училище 
"Дружба" се завръщат с пет 
медала от него . Селин печели 
един златен и един сребърен 
медал, Ная и Али печелят 
сребърни медали, а Жасмин 
получава бронзов  . 

Разбира се, отличията 
продължават и учениците 
никога не се прибират с 
празни ръце . От 21 до 23 
ноември в Пампорово се 
проведе Шестото национално 
състезание по чужди езици 
“ И н т е л е к т и к а ” .  Н а ш е т о 
училище беше представено от 
ученици от осми и девети клас 
в категория английски език . 
За финалния трети кръг се 
класираха Габриела Манчева и 
Ева Мушович от осми клас и 
Селин Абгьова от девети клас . 
След финалния трети кръг 
Габи спечели първо място в 
категория английски език Vll-
Vlll клас . 

Друга сфера, в която 
продължават отличията, е 
таекуондото . Ученици, които 
представят себе си и училището 

През изминалите месеци от 
началото на учебната годината, 
а дори и няколко дни преди 
нейното начало много от 
учениците на ЧСУ “Дружба” - 
София, са имали възможността 
да представят училището  си в 
различни конкурси, състезания 
и викторини . Като всеки от тях е 
отделил доста време да се подготви 
и да представи себе си и своето 
училище достойно
Връщайки се малко преди 
началото на учебната година 
на състезанията World Scho-
lar’s Cup, firSTep и Teeneag-
le, учениците Рая Костова, 
Жасмин Кючукова, Селин 
Абгьова, шестокласничката 
Ная и деветокласникът Али се 
представиха подобаващо .
 В престижното състезание 
World Scholar’s Cup Рая Костова 
стигна до трети кръг, като във 
втори печели един сребърен 
медал за написана история по 
дадена тема и един златен за 
дебати . Така е избрана за deba-
te showcase, което представлява 
8 избрани деца, които са 
се представили отлично 
на оригиналните дебати . 
Единствената избрана от 
България е именно тя . Жасмин 
също се класира за втори кръг и 
печели сребърен медал за най-
добър участник в дебати . 

Онлайн състезанието firSTep 
се състои от три категории, в 
които участват над 400 ученици 
от цяла Европа . Участие в него 
взима Селин Абгьова, където 
в първия кръг тя представя 
видео на темата “Climate change: 
Too hot to handle?” и се класира 

НАГРАДИ И 
ОТЛИЧИЯ
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Всичко започна в час по физическо . 
Ние знаехме, че вече „кръстът е в 
нас“ .
Първоначално мислехме да дарим 
събраното в някоя фондация, но не 
бяхме напълно убедени, че парите ще 
отидат на правилното място . Затова, 
заедно с нашата класна, гласувахме 
доверие на съученичката ни Айсел, 
която познава момичето, на което 
помогнахме - Елена Маркова .

Как разпеделихте работата си и 
възникнаха ли някакви проблеми по 
между ви?

Смятаме, че сме много задружен 
клас, затова всичко мина добре . 
Всеки от нас има
различни задължения и графици, 
различно ежедневие, затова дадохме 
пълна свобода на всеки, никой не 
се чувстваше задължен . Обсъдихме 
кой с какво може да се заеме и всичко 
мина по мед и масло . Едни купуваха 
материали, други се свързваха 
с дадените институции и хора, 
трети организираха подредбата 
и внасянето на картички, храна, 
дрехи - нямахме лимит . В деня на 
самия базар се събрахме по-рано 
в кафетерията, защото имахме 
уговорка да я украсим, за да придадем 
повече празнично настроение и 
уют на цялото събитие . Високите 
момчета помогнаха за окачането 
на гирляндите, математиците 
направиха изчисленията за 
продажбите и кое на каква цена 
да се предлага, други приемаха 
храната, останалите принтираха 
планери, като цяло се възползвахме 
от качествата на всеки и дружно 
успяхме да се справим . За да се 
съберат повече средства, поставихме 
кутии с описание каква е целта на 
даренията в тях . Без да броим тях, 
сумата, която събрахме, е рекордна 
за нашето училище- 4 550 лв .

Разкажете ми повече за момичето . 
От какво има нужда тя в момента?

В последната учебна седмица за 
2022 година в училището ни се 
проведе благотворителен коледен 
базар, за да помогнем заедно 
на едно младо момиче и да й 
покажем, че все още има сърцати 
и добри хора, които са готови да 
дадат „глътка живот“.
През двата дни, в които се 
състоя базарът, успях да видя 
как коледният дух завладява 
всеки присъстващ. Учители, 
ученици, родители и директори се 
забавляваха заедно, а кафетерията 
ни се превърна в топъл и уютен 
дом за мнозина. Усмивки сияеха 
на всички лица, а ароматът 
на вкусна храна и топъл чай 
понасяха сетивата ни в едно друго 
измерение.
Броени дни след това прекрасно 
изживяване нямах търпение да 
се срещна с организаторите на 
събитието и да разбера какво е 
мнението на подрастващите за
благотворителния базар. 

Разговарях с нашите бъдещи 
абитуриенти, които споделиха 
„формулата за успех“:

Тъй като традицията за 
благотворителен коледен базар 
се предава от випуск на випуск 
всяка година, ние вече имахме 
опит, но винаги нещо липсваше . 
Искахме да организираме не просто 
събитие . Искахме да накараме 
всяко едно лице да грее, за да видим 
накрая отново усмивката на едно 
определено . Това ни водеше не 
само докато планирахме базара, 
но и когато се впуснахме в това 
двудневно пътешествие .

Как се зароди идеята за тази 
коледна магия? Кога се разбра, че ще 
организирате коледен базар и тръгна 
ли идеята от конкретен човек, или 
беше спонтанно помежду
ви?

Как дванадесетокласниците в ЧСУ ,,Дружба“ 
смазаха всякаква конкуренция и помогнаха на 

една душа отново да разцъфне

ИНТЕРВЮТА

трансплантация на костен
мозък . Отгледана е и живее при 
баба си, заболява след развода 
на родителите си . Диагнозата ѝ 

е определена като една от най-
редките, а именно: апластична 
анемия . Бяхме уведомени, че 
нейното училище подготвя 
благотворителен базар . Решихме 
да се включим, защото сумата е 
голяма, а тя се нуждае от нея повече 
от всякога . 
Справихте ли се успешно по ваше 
виждане и успяхте ли да предадете 
мотивацията и да вдъхнете 
увереност у следващите поколения? 
Смятате ли, че заредихте
емоционално присъстващите?

Всеки ученик от училище "Дружба" 
има този дух вътре в себе си . 
Когато бяхме по - малки, винаги 
искахме да бъдем на мястото 
на организаторите на такива 
събития, да помогнем на някого 
и да създадем нещо специално, 
което да остане в съзнанието и 
сърцето на всеки тук . Смятаме, че 
успехът не закъсня . Всеки от нас 
пое различна длъжност на гърба 
си и следователно разходите не са 
важни, защото ние все още вярваме 
в доброто, а то е безценно . Тук е 
моментът да благодарим на всеки 
един ученик, родител или учител, 
който ни помогна и донесе по нещо 
за продан . Дадохме тази свобода на 
вас, за да можете да се докоснете 
до магията на човечността и да си 
припомните, че всяка добродетел 
говори за красива душа и чисто 
сърце . 

Като за финал: кой е човекът, без 
когото нямаше да се осъществи този 
коледен базар?

Нашият клас беше като добре 
смазана машина . Всички ние поехме
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Нейното име е Елена Маркова . 
На 18 години, нуждае се от още И 
подхранват не само коледния дух, 
но и моралната ни система, което 
винаги е необходимо . Има хора от 
класа, които биха грабнали идеята 
с отворени обятия, но за другите 
се съмнявам . Но хората са казали: 
проба-грешка . . . ще ги попитам . 

Какво ти направи най-голямо 
впечатление, когато влезе в 
кафетерията в онази сутрин?

Щастието сякаш имаше крила и 
успя да превземе всеки! 

Кои смяташ, че са минусите на 
един такъв благотворителен базар, 
ако има такива?

Дванадесетокласниците имат 
ужасно много задължения в 
последната си гимназиална година 
и повечето прекарват времето си 
в уроци и учене . А организацията 
на един такъв базар със сигурност 
ангажира не само времето, но и
вниманието им . Отделно 
разходите за купената храна, 

приборите и украсата са изцяло 
техни .

Въздейства ли по някакъ начин 
това събитие на училищния 
процес? В негативна или позитивна 
насока?

От една страна, се приповдигна 
духът на всички, бяхме идея по-
усмихнати и безгрижни . От друга 
страна, много ученици използваха 
повода, за да се измъкнат от 
учебните часове и да избягат от 
отговорност . Но аз оставам на 
мнение, че това беше един от най- 
хубавите и ползотворни коледни 
базари .

Както казах и в началото- 
коледното настроение се 
усещаше навсякъде. Тръпна 
в очакване на следващото 
събитие в ЧСУ „Дружба“- 
София.

Предай нататък...

Никол Н.

отговорността да направим това 
събитие необичайно и незабравимо . 
Големи благодарности дължим 
на Айсел, защото тя през цялото 
време беше нашата връзка с човека, 
заради когото се трудихме усилено . 
Но със сигурност лицето, без което 
нищо нямаше да бъде същото, 
е нашият класен ръководител- 
Теодора Дюлгерова . Ако съществува 
някой, който да грабне идеята и 
да я прегърне толкова силно, то 
това беше тя . Помним как още в 
първия ни час на класа за годината 
тя извади един тефтер и започна да 
разпределя събитията за текущата 
година . Съдействаше нон стоп- за 
разговори с ПР-а на училището, с 
мотивация и силна воля . Ние бяхме 
часовникът, тя беше стрелките .
Обичаме Ви, класна, и Ви 
благодарим!

Всички тези слънчеви хора бяха 
усетили и видели емоцията у 
всекиго . Аз пък успях да се откъсна 
от размислите върху това дали 
хората са останали доволни и да се 
усамотя с Ема Мушович от 8 . клас, за 
да я помоля да ми разкаже накратко 
как нейните връстници видяха това 
събитие .
Как ти се стори каузата на 
тазгодишния базар, Ема?

Изключително щастлива съм, че 
съм в училище, в което все още 
сърцата са големи, а мечтите- 
безгранични . Каузата беше 
прекрасна, силно се надявам 
средствата да измъкнат Елена от 
тежкия път, по който е поела не по 
своя воля .

Смяташ ли, че е добра идея да се 
организират повече подобни базари 
с благотворителна цел? А дали твоя 
тклас би се заел да бъде домакин? 

Разбира се, дори трябва да има 
повече такива събития . Именно те 



| Пo д лупа18

Контролно . 
Преподавателят 

внимателно следи 
учениците и от време 

на време гони тези, 
които хваща с пищови . 
През вратата поглежда 

директорът:
- Аааааа, контролно ли 
пишем? Тук сигурно е 
пълно с любители на 

преписването!
Преподавателят му 

отговаря:
- Не, любителите ги 

гоня . Тук са само 
професионалистите .

***

- Пак двойка по 
геометрия . . .?!

- Марш в ъгъла!
- Къде е ъгъла?

***

- Тате, утре в училище 
организират скромна 

родителска среща!
- Какво значи 

"скромна"?!
- Аз, ти и директорката . . .

***

Ученик към класната си:
- Госпожо, колко 
отсъствия имам?

- Ти пък, кой беше?

***

Учителка попитала:
- В какво глаголно време 
е глагола "ще кротувам"?
- В Бъдеще Невъзможно .

Забавна страница
- Гошко, кажи честно 

кой ти написа 
домашното?

- Госпожо, честно не 
знам! Легнах си рано .

***

Прибира се детето от 
училище и вика:

- Мамо, мамо, днес 
госпожата ме похвали . . .

- Така ли? И какво ти 
каза?

- Че имам почерк като на 
лекар с двадесетгодишна 

практика . .

***

Писмо на ученик:
- Скъпа математика,
вземи най-после да 

пораснеш, и сама да си 
решаваш проблемите!

***

- Какъв изпит имаш 
утре?

- По немски!
- Good luck!

- Gracias!

***

В час "Човек и природа":
- Деца, за какво се 

ползва лавандулата?
- За фотосесии!

***

В Японските училища 
има час по "Любуване 

на природата" . 
Интересното е, че 
и у нас има такива 

часове, това е когато 
на контролно по 

математика седиш до 
прозореца!

***

- Какво е амбиция?
- Това е да идеш на 

изпит, да знаеш че си за 
двойка, а като ти пишат 
4, да се чудиш, защо не 

е 5 .

***

Изпит по география:
- Ще ти пиша тройка, 
ако ми отговориш на 
един въпрос “Къде се 
намира река Камчия?”

- Там .
- Къде там?

- Е, това вече ще е втори 
въпрос .

***

- По какво четеш?
- Квантова физика .

- Ама учебникът ти е на 
обратно!

- Че . . . има ли значение?!?

***

Памела В.



19Пo д лупа |

Скъпи читатели, имаме предизвикателство за вас! Както 
може би се досещате символът на вестник "Под лупа" 
е . . . лупа . В сградата на прогимназиален и гимназиален 
етап има скрита лупа, а първият, който я намери, ще си 
спечели отделна статия в следващия брой на вестника . 
Правилата за участие са следните:
 
1 . Да имате закупен вестник "Под лупа" .
2 . Да сте намерили лупата .
3 . Да съобщите на представител на вестника, че сте                   
изпълнили предизвикателството 

СВЪРЖЕТЕ ТОЧКИТЕ

Предизвикателство



Училищен вестник на ЧСУ "Дружба" 
Обеля 2 , ул .106 №3

Текст:

Никол Николова, Йоана Толева, Селин Абгьова, Ева Димитрова, 
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